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Lakosság köréből: 26 fő  

 
Napirend: 

 
 

1. Rövid beszámoló az előző időszakban végzett munkáról 

2. Tájékoztató a 2023-as év terveiről 

3. Együtt gondolkodás a falu jövőképéről 

4. Lakossági kérdések, vélemények, válaszok 

 
 
German József polgármester köszöntötte a megjelenteket.  
Elmondta, hogy legutóbb 2023. június 04-én volt falugyűlés, korábbi ígéretéhez híven tarja 
magát ahhoz, hogy évente 2 alkalommal megtartja a falugyűlést, célja az, hogy véleményt tudjon 
cserélni a falu lakóival, elmondják kritikáikat, észrevételeiket, mit vár el a lakosság a falu 
vezetésétől. 
Felhívta a jelenlévők figyelmét arra, hogy fogadóóráján és azon kívül is a lakosság rendelkezésére 
áll. 
 
Ezután részletes beszámolót tartott az alábbi témákban:  
 
1. Beszámoló az előző időszakban végzett munkáról 
 
Önkormányzatiság 

 
German József polgármester: 
- Április 17. óta Ciuleacné Drajkó Adrienn a jegyzőnk, aki kezdőként vette át ezt a szerepet, de 
úgy gondolom, hogy fél év alatt bizonyította azt, hogy alkalmas a feladatra, további jó munkát 
kívánunk neki! 
- Rendszeresek a képviselő-testületi ülések, gyakorlatilag minden hónapban ülésezünk, ezen 
felül szükség esetén rendkívüli üléseket is tartunk. 
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- Közös hivatalunkban kicsi a létszám, 2 fő és a jegyző, ehhez hozzájön az önkormányzat által 
részmunkaidőben foglalkoztatott karbantartó, hivatalsegéd és kulturális munkatárs. 
Mindannyiuknak köszönöm a munkáját, úgy gondolom, hogy abszolút nyitott hivatalként 
dolgozunk, igaz, hogy ügyfélfogadási idő van meghatározva, ezt tulajdonképpen senki nem 
tartja be, gyakorlatilag bármikor jönnek az ügyfelek, még ebédidőben is, de ennek ellenére 
mindenkit kiszolgálunk. 
- Ebben az évben rendkívül sok ellenőrzést kaptunk állami hivataloktól szinte minden 
intézményünket érintve, büszkén mondhatom, hogy nagyon pozitívak volt a visszajelzések akár 
az óvodai, bölcsődei, akár az önkormányzati, közös hivatali munkát illetően. 
- Közös hivatalunk van Nógráddal, miután polgármester lettem a székhely átkerült Berkenyéről 
Nógrádra, ezt főként anyagi okokat tekintve tettük meg, mivel Nógrádnak jóval alacsonyabb az 
adóerőképessége, ezáltal 4 millió forinttal több állami támogatást kapott a közös hivatal. Az 
együttműködés megfelelően működik és működött. A következő évben, az új választási ciklusban 
ellenkező döntés meghozatala nélkül a Közös Hivatal székhelye visszakerül Berkenyére, 2019-ben 
ez a megállapodás született a két Önkormányzat között. Majd eldönti az új polgármester és az új 
testület, hogy akarja-e vagy sem. 
 
 
Pénzügyi beszámoló 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Az idei év a szokásosnál is nehezebben indult, mert azzal szembesültünk, hogy egy kormányzati 
intézkedés hatására egy téves elszámolás eredményeképpen 10 millió forintot elvettek a falu 
költségvetéséből. Ez nagyon érzékenyen érintett minket, de sikerült kigazdálkodni. Rendkívül 
takarékos gazdálkodást folytattunk, az idei évben mindent megtett azért az Önkormányzat és a 
képviselő-testület, hogy jól sikerüljön kihozni anyagilag ezt az évet. A vártnál sokkal jobban 
alakultak az iparűzési adóbevételeink, az itt lakók nagyon jó arányban teljesítették egyéb 
adófizetési kötelezettégeiket is, így a költségvetésünk kiegyensúlyozott volt, folyamatosan 
rendben volt a likviditásunk, tartalékaink is vannak és minden kötelezettégünket tudtuk 
teljesíteni és tudjuk is az év hátralévő részében. 
 
Az alpolgármester ezután számszerűen ismertette a költségvetés főbb bevételi és kiadási oldalait. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
A háromnegyed éves állapot szerint a tervezett bevételeink 89 %-a befolyt, kiadásaink 
időarányosan 65 %-on állnak, ez is mutatja azt, hogy nem volt szükség arra, hogy tartalékhoz 
hozzányúljunk, vagy külső forrást vegyünk igénybe, ez teremtette meg arra a lehetőséget – 
melyről polgármester úr részletesen fog beszámolni – hogy néhány kisebb beruházást el tudtunk 
indítani. 
Összességében az idei évünk a várthoz képest sokkal jobban alakult, viszonylag nagy biztonsággal 
tudunk átfordulni majd a következő érvre, rendelkezünk némi tartalékkal, minden fizetési 
kötelezettségünknek eleget tudunk tenni. Úgy néz ki, hogy ezt a nehéz évet, ami inflációval, 
elvonással terhelt, sikerül pénzügyi szempontból jól befejezni. 
 
Györgyi István: 
Szeretném megkérdezni, hogy mi volt a 10 millió forint, amit elvettek? 
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Székely András Sándor alpolgármester: 
Az adóerőképesség alapján számolnak az önkormányzatoknak plusz átadandó összegeket, akinek 
magas az adóerő képessége, attól viszont megvonnak, ezért hívják szolidaritási hozzájárulásnak, 
tehát ezt vissza kell adni az államkasszába. Ez az összeg egy olyan számításon alapult, ami nem 
valós, volt egy nagy adózónk, akinek az éves bevételeit arányosítva rossz bázison számolták el, 
úgy számolták mintha sokkal több bevétele lett volna, mint amennyi volt, ezért sokkal többet 
vontak el tőlünk. Matematikailag nem volt helyes, de ezt a hibát nem ismerték el, polgármester 
úr számos levelet írt az államtitkár úrnak, az államkincstárnak, parlamenti képviselőnek, de még 
mindig nem adja fel, hiszen ez a pénz jogosan járna nekünk. 
 
German József polgármester: 
A lényeg az, hogy a legnagyobb adózónk átalakult más társasági formává, az új cég kezdete 
november eleje volt. Az új cég a szezonalitásból adódóan ebben a két hónapban csinálja a 
legnagyobb bevételét. A Magyar Államkincstár rendszere az átalakulás utáni utolsó két hónap 
bevételét évesítette, felszorozta 6-tal, és ez alapján állapította meg hogy mennyi iparűzési adót 
fognak fizetni. Ez a valós adatokkal szemben kb. 1 milliárd forint különbség. Az 
adóerőképességünk ennek következtében kb. 30.000 Ft helyett 50.000 Ft-ra nőtt, a szolidaritási 
hozzájárulás mértékét ez alapján határozták meg, ezért havonta kb. 1 millió forintot megvonnak 
tőlünk és csökkentették a szociális keretünket is. Bár a helyettes államtitkár úrtól már két 
elutasító levelet kaptam, nem fogom feladni. 
Összességében úgy gondolom, hogy nagyon jól állunk, ebben a könyvelőink is megerősítettek, 
akik összesen 26 önkormányzatnak könyvelnek. Azt mondták, hogy az anyagi helyzetet illetően 
dobogón vagyunk, sok helyen már folyószámlahitelből, hitelből gazdálkodnak és nem is tudják, 
miből fogják visszafizetni, nekünk jelentős összegünk le is van kötve, amiből minden hónapban 
kapunk egy kis kamatot. Jövőre választás, nem fogjuk azért elkölteni az összes pénzünket, hogy 
szépítsük a munkánkat, értelmesen fogunk költeni. 
 
 
Pályázati helyzet 
 
German József polgármester: 
Az elmúlt napokban kiírták a Magyar Falu pályázatokat összesen 10 milliárd forint összegben. 
Látszólag nagy összeg, de ha leosztjuk 20 megyére, akkor ez 500 millió, ha ezt is leosztjuk a kb. 
100 településre, ami Nógrád megyében van, akkor láthatjuk, hogy ez már csak 5 millió forint, 
szóval minimálisak az esélyek és általában kevesen nyernek. Nem kaptuk meg az európai 
pénzeket, így valószínűleg nem sok pénz van az államkasszában. 
Általánosságban elmondhatom, hogy igyekeztünk eddig is minden pályázatot beadni amire csak 
lehetett – bár az elmúlt 2-3 évre jellemző, hogy nem sok pályázati lehetőség volt – volt, amire 
nyertünk, nagy része azonban tartaléklistára került. 
A napokban kiírt Magyar Falu pályázatba a kultúrház felújítását tervezzük beadni, testületi döntés 
még nincs. Az épület a néhány évvel ezelőtti állapothoz képest igen jól néz ki, de szinte minden 
része felújításra szorul. A héten került felszerelése két új hűtő-fűtő ventilátor, de a vezetékek 
annyira rosszak, hogy csak az egyiket merjük használni. Sok mindent kellene még csinálni, de 
legalább használható a létesítmény. Pár hónapja adtunk be 7 M Ft értékben pályázatot az épület 
energetikai felújításra, 2 hete kaptuk az információt, hogy sajnos tartaléklistára került. 
Idén újra pályáztunk a Málna-köz és az Ifjúság utca egy szakaszának aszfaltozására, sajnos az is 
tartaléklistára került. 
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A falu közlekedési helyzete 
 
German József polgármester: 
- Talán mondhatom, hogy akár a szomszéd falvakkal is összehasonlítva elég kevés kátyú van, bár 
már ebben az időszakban kezdenek megint kialakulni, tavaszra újra lesznek, igyekszünk akkor is 
eltűntetni őket. Idén a Petőfi utcában volt egy nagyobb kátyúzási munka, de a sok évvel ezelőtti 
rossz kivitelezés miatt - a szennyvíz kiépítésekor az altalaj nem lett megfelelően megcsinálva –
minden évben 3-4-500 forintot kell erre költenünk, ez a jövőben sem fog változni. 
 - A hókotrást idén is ugyanaz a vállalkozó fogja végezni, a hókotró már a hivatal udvarában van, 
reméljük sok dolguk nem lesz, ettől függetlenül készenléti díjat minden hónapban fizetnünk kell. 
Bízom benne, hogy idén is megfelelően fog működni. 
- A lakóparkban az ottani lakóparki bizottság segítségével kialakult az új közlekedési rend. Volt, 
akinek nem tetszett, hogy vannak lezárt közök, de nem lehet olyan intézkedést hozni - 
közlekedésben pedig pláne nem - hogy mindenkinek megfeleljen. A megbízott közlekedési 
szakember által felvázolt megoldást választottuk, szerintem megbékéltek vele az ott lakók, a 
békés, nyugodt közlekedés biztosítva van. Ha az idő engedi, jövő héten kezdődik a lakóparkban 
egy beruházás, útjavítások, kisebb útszakaszok aszfaltozása. 
- A Rákóczi út elején a járda szégyenletes állapotban van, eddig nem nagyon jutott erre pénz, 
pályázat is lett benyújtva, de sajnos az nem nyert. A vállalkozó meg is tudná csinálni, de az egyik 
tulajdonossal nem tudok megegyezni, sokallja azt az összeget, amit a járda viacolorázásához 
hozzájárulásként kérünk, ami még így is messze kevesebb, mint amit korábbi időszakban kértek 
a járda és kapubeálló építésénél. Nagyon remélem, hogy sikerül vele megegyeznem, ha nem, 
akkor egyelőre vagy nem kezdünk hozzá, vagy az érintett tulajdonos előtt a járdát nem csináljuk 
meg. Elsősorban a vízelvezetést kell megcsinálni és a járdát, ami nem csak amiatt tört össze, hogy 
a vízelvezetés nem volt rendesen megcsinálva. 
- A Kossuth-Zrínyi utca sarkán lévő támfal iszonyatosan néz ki és ráadásul balesetveszélyes is, 
szégyenfoltja a falunak. Ennek a megjavítása a legfrissebb ajánlat szerint közel 8 millió forint, 2-3 
éve készülünk erre, tudjuk, hogy meg kell csinálni, de sajnos nem volt rá pénzügyi keretünk.  
- A hulladékszállítást egy új cég vette át, mindannyian átéltük a kezdeti nehézségeket, igen 
döcögősre sikerült a kezdés, voltak gondok a szelektív szállítással is. Talán mostanra kialakult a 
rend és különösebb zökkenők nélkül történik a szolgáltatás, kérem, ha probléma van jelezzék 
felénk és továbbítjuk. 
- Fűnyírási feladatunk is bőven volt idén, elég sok eső esett, ami miatt jól nőtt a fű. Egy alkalommal 
önkéntes munkát hirdettünk, sajnos nem sokan jöttek el, köszönet azoknak, akik eljöttek. Év 
közben munkatársaim segítségével oltottuk meg, hivatali traktorunk is gyakran igénybe volt véve. 
Mivel közmunkásunk nincs, szükséges volt külsős személyeket is megbízni, mivel szinte 
folyamatosan és nagyon sok helyen kellett nyírni a füvet. Úgy gondolom, hogy megfelelő 
színvonalon teljesítettük ezt a feladatot, ápolt képet mutatott a falu. Ebben volt idén egy új 
kezdeményezésünk, a kollégákat gyakran küldtem helyszíni szemlére, számos felszólítást 
küldtünk ki, hiszen nekünk az is feladatunk, hogy felhívjuk azoknak a tulajdonosoknak a figyelmét, 
akik nem tesznek eleget annak az alapkötelezettségnek, hogy tartsanak rendet ingatlanjukon 
egészen az úttestig terjedő részig. Összességében javult a helyzet, továbbra is kérek mindenkit, 
figyeljen erre oda, hiszen akkor lesz szép a falunk, ha minden porta előtt rend lesz.  
- A foci pálya mellett nagyon szépek a tavaly beültetett hársfák, remélem néhány év múlva ez a 
fasor is majd ékessége lesz a falunak. A napokban a bekötő út elején az elszáradt más-más fajtájú 
fákat kiszedtük és helyükre földlabdás vérszilvafákat ültettünk, rövidesen szép része lesz a 
vérszilva fasorunknak. Az óvodával átellenben, a patakparton 30 db fát ültettünk ki. 
- Közmunkás hiányában nehézséget okozott a rózsák karbantartása is, hol diákmunkával, hol 
hivatalsegédünk munkájának köszönhetően sikerült rendet tartanunk. 
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Közbiztonság 
 
German József polgármester: 
- Polgárőrautónkat szándékosan kiállítottuk a hivatal elé, azért, hogy lássák az idejövők, hogy 
polgárőrség működik falunkban. Megszerezni nem volt annyira nehéz az autót, mint jól 
kihasználni. Külön köszönöm egy egyesület vezetőinek, tagjainak, hogy szabad idejük egy részét 
feláldozzák arra, ami nekik is fontos, hogy a helyi biztonságért tegyenek. Rendszeres járőrözés 
folyik, megrendeltem a táblát a falu elejére, amely jelzi, hogy községünkben polgárőrség és 
kamerarendszer működik. 
Polgárőreinknek az új autó és új motor mellett megvannak az egyéb felszereléseik is. Várjuk az 
újabb önkéntes jelentkezőket, ami azért is fontos, mert rendőrök ritkán járnak erre.   
- Kamerarendszerünk bővült, a meglévő 3 kamera mellé 2 új került felszerelésre, egyik a vasúti 
átjárónál, másik egyéni felajánlásból a Jókai utca végén a Nógrád felőli szakaszt védi. A lakóparkba 
szükséges lenne még egyet felrakni; egy ott lakó háztulajdonos, aki megengedte, hogy az őt 
telkén legyen felszerelve, megsértődött egy dolog miatt és most nem engedélyezi, ezért kértem 
a lakóparki bizottságot, hogy mondják meg hova kerüljön. Minden bejövő utunkat szeretném 
védeni. Egy ilyen kamera felszerelése kb. 400.000 Ft.  
 
Orvosi ellátás 
 
German József polgármester:  
- Az orvosi ellátásokkal kapcsolatban panaszok nem nagyon érkeztek sem a védőnőre, sem az 
orvosainkra, ezek szerint elégedett a falu. Én úgy gondolom, hogy megfelelő színvonalon végzik 
munkájukat.  
- Rados doktor úr a felmondási idejét kitolta, így június végén fogja befejezni munkáját. Nem lesz 
könnyű a helyére gyerekorvost találni, ez elsősorban Diósjenő feladata, ők a szerződők, Nógrád 
és Berkenye csak aláírók. Júniusig van időnk, ha bárkinek van gyerekorvos ismerőse, kérem 
jelezze felénk. 
- Fogorvosunknak is lejár a szerződése a hónapban, aláírtuk az új szerződést, így tovább fog 
dolgozni.  
 
Vállalkozók 
 
German József polgármester: 
Korábbi életemben vállalkozóként dolgoztam, annak a mintájára az idén vállalkozói klubot 
alakítottam, ami nem mondom még hogy jól működik, de alakul. Berkenyei Vállalkozói Kör néven 
a honlapunkon megtalálhatóak. Már volt egy vacsorával egybekötött vállalkozói találkozó, amikor 
megismerhették egymást. Télen egy újabb rendezvénnyel szeretném erősíteni.  
Az egyik előny, hogy megismerik egymást a vállalkozók, esetleg újabb vállalkozások székhelyét is 
ide hozzák és itt fizetik az adót, egymástól, akár egymást segítve vásárolnak.  
Emellett természetesen az is célom volt, hogy felhívjam a figyelmüket a „mecénási szerepre”, úgy 
gondolom, hogy az itt levő embereknek anyagi erejüktől függően kötelezettségük van arra is, 
hogy segítsék a falu életét. Ezt pedig máris visszakaptam, a tornatermünk felújításában több 
milliós támogatást kaptam úgy, hogy nem is beszéltem mindenkivel. A Les-Ildzsas Kft. 
többszázezer forint értékű anyagot adott, gyakorlatilag közel a teljes anyagmennyiséget 
ajándékba kaptuk. Az Alkotás Kft. emberei végezték a munka nagy részét. Voltak, akik kisebb 
munkával segítettek, volt, aki a saját erejét hozta. Ez mintaszerű és egyfajta követendő példa is, 
ami eddig is jellemző volt Berkenyére, remélem a későbbiekben is így lesz. 
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Szociális feladataink 
 
German József polgármester: 
- 2 fő kiemelt személyünk van, akit folyamatosan és rendszeresen segítünk, főleg természetben 
(napi meleg étel, tűzifa biztosítása) támogatunk.  
- A szociális célú tűzifa kiszállítása jelenleg folyik, saját erővel oldjuk meg új traktorunk 
segítségével. 
- Az idei évben is megkapták az igénylő családok az óvodáztatási és beiskolázási támogatásokat, 
összesen másfél millió forint értékben, szükség esetén települési támogatásokat adtunk. A héten 
kiküldésre kerültek a plakátok a 170.000 Ft jövedelem alatti egyedülálló nyugdíjasok települési 
támogatásával kapcsolatban, november 30-i lehet jelentkezni. 
 
Létesítményeink 
 
German József polgármester: 
- Óvodánk és bölcsődénk úgy gondolom, hogy kívül-belül a falu szép része, minden ellenőrzés 
alkalmával csak dicséreteket kapunk. Úgy gondolom, a munka is jól folyik, mindkét intézmény 
teljes kihasználtsággal működik, az óvodai férőhelyet már növelni kellet. 
- Kultúrházunkról már beszéltem. Jövőre itt lesz a választás, nagy probléma, hogy nincs 
mozgássérült feljáró, ami kötelező lenne, ezen az alapon is megpróbálok lobbizni a parlamenti 
képviselőnél.  
- Iskolánkban egy egyesület működik, különféle foglalkozásokat tartanak szülőknek, 
gyermekeknek is egyaránt, részeseik a falu életének. A fűtés teljesen le van pusztulva, nyílászárót 
kellett cserélni, nincs szigetelve az épület. Azáltal, hogy ott van az egyesület, mi mentesülünk a 
téli fűtési költségek alól, ezt ők fizetik a havi bérleti díj mellett. A héten saját erőből felszereltünk 
az egyik terembe egy nagyobb teljesítményű hűtő-fűtő ventilátort. Itt megjegyezném, hogy 
minden ilyen ventilátorunkat egy kézbe adtam, ők szerelték már korábban az óvodában, a 
bölcsődében, (ami alapján jelentősen csökkent az intézményben energiaköltségünk) a hivatalban 
és ők szerelik most is az iskolába, a kultúrba és a tornaterembe is. Az ár kedvező, fontosnak 
tartottam, hogy egy típust szereljünk fel és egy cég csinálja az esetleges későbbi karbantartások 
miatt is. Ezzel gyakorlatilag a közintézményeinkben megtörtént nagy részben a gázról való 
leválás. Mindenhova tervezünk a jövőben napelemek felszerelését is pályázati pénzből, vagy saját 
erőből. 
- A községháza tetejét penész és moha lepte el, a tisztítása néhány százezer forintos tétel, sikerült 
megállapodnom egy vállalkozóval, aki már elkezdte, de sajnos kicsit lassan halad. Idén szeretnénk 
még rendbe rakni. 
- Az orvosi rendelő úgy gondolom a mi falusi igényeinket teljes mértékben kielégíti, nincs panasz, 
ha kérés van az ott dolgozóktól azt mindig teljesítettük. 
- A temetőben az idén jó sok fűnyírási feladatunk volt, de véleményem szerint rendezett volt az 
egész évben. Többször elmondtam már, hogy a temetőnket körbe ölelő erdő magánemberek 
tulajdonában van, 2 bejáró magánterületen keresztül halad. Hosszú idő óta kérjük a 
tulajdonosoktól, hogy az egyik tulajdonos korábbi ígérete alapján a bejáráshoz szükséges részt 
ajándékozzák oda a falu javára, de nem hajlandóak, a piaci ár felett akarják eladni a közel 1000 
m2 területet, a falu saját jogán történő bejutása a temetőbe így még mindig csak részben 
megoldott. 
- A tornaterem felújítása ahogy említettem folyamatban van, rövidesen saját erőből nagyon jó 
minőségű és szép burkolatot fog kapni. A felújított teremben az óvodások is tarthatnak tornaórát, 
a pingpongosok is rendszeresen játszanak, rövidesen néhány gyerekkel megkezdődik a pingpong 
oktatás. Használhatják majd az ott tornázó hölgyek, a tánccsoport. Egy szép új, világos, felújított 
tornatermet kap a falu, köszönjük, akik segítettek ebben. 
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Új telkek 
 
German József polgármester: 
Az előző falugyűlésen is beszéltem róla, hogy tervezzük a falu elején egy új utca kialakítását, 
amely most több okból kifolyólag jegelve lett. Részben azért, mert csökkent az érdeklődés, 
részben azért, mert kiderült, hogy a vízműnek egy fővezetéke megy át a telkek alatt, melynek az 
áthelyezése nagyon sok pénzbe kerülne. A fő ok azonban az, hogy jövőre választás lesz, nem 
akartam ezt a nagy beruházást a következő vezetésre terhelni, majd az új polgármester, az új 
testület eldönti, akarják-e. Az anyagok elő vannak készítve. 
  
Egyházi élet 
 
German József polgármester: 
Falunk fontos része a katolikus egyházunk sok hívővel, nagy múlttal és nagy jelennel. A 
mindenkori polgármesternek fontos feladata az egyházzal való jó együttműködés. Átfedés is van, 
egyik testületi tagunk az egyháztanács elnöke. Úgy gondolom jó együttműködés folyik az 
egyházzal, a korábbi atyákkal is jellemző volt.  
Ápolt, rendezett a templomunk külseje, belseje, sok rendezvényük van, egyházi tábor is volt az 
idén. Berkenyén kiemelten van kezelve az egyház. 
 
Közvilágítás 
 
German József polgármester: 
- Krisztit, a hivatalsegédünket két heti rendszerességgel végig küldöm este az egész falun, hogy 
jegyezze fel hol nem, vagy nem megfelelően égnek a lámpák, majd bejelentjük az MVM felé. 15 
napon belül kijönnek és megoldják. Van egy pár hely, amit többszöri bejelentés után sem 
csinálnak meg, a Dózsa utcában, a Petőfi utcában, a Holvégon, valamiért ezek intézése 
nehezebben megy. 
- A lakóparkban a Panoráma utca közvilágítási ügye nagyobb gond. Sok évvel ezelőtt az 
áramszolgáltató hibás kivitelezés miatt nem vette át a rendszert. Nem voltak megfelelőek a 
tervek, a kivitelezés sem. Félreraktunk pénzt a közvilágítás felülvizsgálatára, a hibák kijavítására 
és a rendszer átadására, ez kb. 2-3 millió forint lesz. Több hónapja nem égtek a lámpák az utca 
nagy részébe, ezt most sikerült megoldani, már csak 3 lámpa nem ég, ott nagyobb a gond.  
A lakóparkról még annyit, hogy alakítottam ott egy Lakóparki Bizottságot 3 fővel + 1 állandó 
vendéggel, akikkel folyamatosan egyeztetek az ottani problémákról. Elég speciális problémák 
vannak ott, de jól együtt tudunk dolgozni. Ami külön öröm számomra, hogy a lakóparkiak 
hajlandóak anyagilag is beszállni az egyes fejlesztésekbe, elsősorban az útépítésekbe, 
útjavításokba. 
- Az új elektromos vezeték - amit kiépítettek egy a bekötő úton épült új ház felé - építésekor jó 
nagy rendetlenséget csinált a szolgáltató a falu elején. Szeptemberre, októberre ígérték a 
helyreállítást, amikor jó idő volt nem csinálták, most meg már nem lehet a nagy sár miatt. 
Felszólítottam őket, hogy az eredeti állapotot állítsák vissza, de csak egy részét csinálták meg, 
nincs előkészítve a visszatömörítésre a talaj, nem is lehet az agyagot tömöríteni ilyenkor már 
ezért csak feltételesen veszem át. Tavasszal amikor jó idő lesz és lehet dolgozni, akkor ki kell 
javítani a hibákat. Összességében pocsék munkát végeztek. 
 
Szlávik Zsolt: 
Kicsit nehéz szívvel vettem tudomásul, hogy föl lett túrva az út a Hűtőház felett, nem kaptunk 
róla értesítést. Elfogadtuk, hogy ez így van. Sok kiskert van ott, nem tudunk hátra menni a 
földjeinkre. A kérdésem az lenne, hogy mi lenne az a pont, amire rá fogsz bólintani, hogy ez így 
rendben van.  
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German József polgármester: 
Amikor megfelelően járható lesz az út. 
 
Szlávik Zsolt: 
Nincs tervezve, hogy le lesz kövezve? Mert ezen most így képtelenség közlekedni. 
 
German József polgármester: 
Nincs tervezve kövezés, ez nagyon nagy költség lenne. Nekünk nem kellett értesítést küldeni, ez 
az MVM hatásköre. Jó lett volna, ha előbb tudok erről a dologról, akkor időben tudtam volna 
intézkedni. Nekem senki nem jelezte, ezen a szakaszon nem szoktam járni, ezért nem láttam. Az 
egyik falubeli jelezte, hogy nem tudtak oda menni a termény betakarításra, akkor azonnal léptem, 
de már késő volt. Az ősz folyamán véleményem szerint ott már semmit nem fognak tenni az 
időjárás miatt. Az engedélyt úgy adtuk ki, hogy kötelező az eredeti állapot helyreállítása, ha erről 
október elején tudok, akkor lehet, hogy többet tudtam volna kihajtani belőlük. 
 
 
Bea Józsefné: 
Én a Dózsa utcában lakom, polgármester úr nem említette, hogy a Dózsa utca milyen szép utca 
lett, a lányom egy nagyon szép fenyősort alakított ki, amit állandóan rendben tart, nyírja a füvet, 
gondozza a fenyőket. 
Az úton a gyerekek nagyon sokat jönnek-mennek, rollereznek. Szeretném kérni, ha lehetséges, 
hogy egy fekvőrendőrt valahova tegyenek oda, mert olyan gyorsan járnak a járművek, le sem 
lassítanak, sokszor úgy kell félre ugrani. Nagyon jó lenne, ha ezt meg lehetne oldani. 
 
German József polgármester: 
Megvizsgáljuk ennek lehetőségét, saját utunk, úgyhogy saját döntésünk. Egy fekvőrendőr már 
van ezen a szakaszon, indokolt lehet, nem látom akadályát, egyeztetek szakemberrel az ügyben. 
Külön köszönöm a szép fenyősort, magam is látom, hogy sokat dolgoznak vele. Ez egy nagyon jó 
példa arra, hogy a környezetünket saját és mások örömére, hogy tudjuk rendbe rakni. 
  
 
Szegner József: 
Kérdezném, hogy mit lehet tenni a kutyaproblémákkal. Rettentő sok kóbor kutya van. Nekem 
szuka kutyám van, ha tüzel bezárom, de folyamatosan odajárnak hozzánk más kutyák. Pórázon 
viszem vissza a gazdának, volt, hogy háromszor is visszavittem és mikor mondom neki, hogy be 
kéne zárni, azt válaszolta, hogy nem, én ivartalanítsam a kutyámat. Az én kutyám zárt helyen van. 
Mit lehet tenni? Az ember szépen szól, de haragot nem akar. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Elsősorban minden tulajdonosnak megfelelően, felelősen kellene tartani az állatokat. Mi már 
többször küldtünk ki figyelmeztetést állattulajdonosnak, hogy megfelelően tartsa az ebét. A 
figyelmeztetés után közigazgatási bírság kiszabása is lehetséges, illetve az állatokat el lehet vitetni 
ebmester által. Elvitetés után az ebtulajdonosnak van lehetősége arra, hogy visszahozassa az 
állatot amennyiben megtéríti a költségeket. Ez egy folyamat. 
Amelyik kutyában van chip azt be tudjuk azonosítani, de amelyikben nincs, azt nem tudjuk 
gazdához kötni, a hivatalnak önköltségen kell elvitetni. 
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German József polgármester: 
Tudok róla, hogy az elmúlt időszakban az interneten napi téma volt a kóbor kutyák ügye. Ekkor 
megjelentettem egy közleményt, hogy szóljanak nekem, jelezzék a hivatal felé. Két kutyáról 
tudtam, mindkét tulajdonosnak szóltam, mindketten megígérték, hogy rendben lesz. Próbáltuk 
menhellyel is felvenni a kapcsolatot, az elhelyezés szinte lehetetlen, hosszú várólisták vannak. 
Nagyon helyeslem, hogy visszaviszed a kutyát, de kérlek szóljál nekem és én mint polgármester, 
beszélek a tulajdonossal. 
 
 
Napelem pályázat 
 
German József polgármester: 
2 éve nyertük meg a pályázatot, igazán nem sokat haladtunk vele.  
 
A polgármester által felolvasásra került a projektvezető által írt tájékoztató. 
 
German József polgármester: 
Az országban az energiahelyzet nagyon komplikált, szélerőműveket nem engedélyeznek, a 
naperőművekkel kapcsolatban folyamatos változtatások vannak. Ez az energiakáosz, ami itt van, 
ez kihat ránk. Jelenleg még megvan ez a pénz a pályázatot elnyerő cégnél, úgy gondolom még 
nem adjuk fel, azt mondják most már talán kialakul az új szabályozás.  
Véleményem szerint jót tenne a falunak a napenergiapark, ez bevételt jelentene ebben a mai 
energiaválságos időszakban, de nem rajtunk múlik, ezt a Minisztérium nem engedélyezi egyelőre. 
A töltők helyei ki lettek választva a művelődési ház előtt, folyamatban van az engedélyezés a 
felszerelésre. 
 
2. Tájékoztató a 2024-es év terveiről 

 
Magyar Posta ügye 
 
German József polgármester: 
Ez egy nagyon nehéz téma. A posta az év elején küldött egy levelet, amiben jelezték, hogy új 
postapartneri programot csinálnak, megszűntetik az 1000 fő alatti településeken a 
postahivatalokat. Szépen hangzik, hogy partneri program, de az a lényege, hogy más csinálja, ne 
ők, vagyis le akarják rázni magukról. Vannak falvak, ahol a boltba vitték be a postát. 
Megkérdeztem a boltot, a kocsmát, hogy vállalnák-e, a vállalkozók nem vállalták. 
A posta ad segítséget is, 1 ember bérét fizetné. A másik verzió az lenne, hogy az Önkormányzat 
venné át az üzemeltetést. Már számos testületi ülésen beszéltünk erről, a vezetővel többször 
egyeztettem, komoly szerződést kellene aláírni. A mi munkavállalónk lenne a postai dolgozó, ez 
a hivatali dolgozóknak is jelentős többletmunkát okoz. 
A posta azt mondta, hogy a mobilpostát rövidesen meg fogja szüntetni, Berkenye azon kivételes 
helyek egyike, ahol mindkettő van. Leírták, ha nem lenne postahivatal, a mobilpostát úgy képzelik 
el, hogy kijön egy adott helyre és adott időpontban a faluközpont egy részére, mindenki 
odamegy, elintézi a dolgát, utána megy tovább, tehát a házhoz menést nem tervezik. 
A levél, csomag, nyugdíjkihordás minden esetben az ő feladatuk, azt más formában oldanák meg. 
Keszegen voltam megnézni, ott az Önkormányzat vette át és már jól működik. 
 
Szeretném a falu lakóit rövidesen szórólap formájában tájékoztatni, hogy ez körülbelül mit 
jelentene, én személy szerint úgy ítélem meg, hogy meg kell tartanunk a postahivatalt. 
 
 
A jelenlévők egyhangúan egyezértettek a polgármester azon véleményével, hogy Berkenyén 
szükség van postahivatalra. 
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German József polgármester: 
Tisztában vagyok vele, hogy a fiatalabb generáció már azt mondja, nem biztos, hogy kell a posta, 
hiszen már szinte mindent el lehet intézni elektronikusan, de én úgy gondolom, ha egyszer 
megszűnik, akkor itt az életben nem lesz többet posta. 
3 évre kell aláírni a szerződést, bérleti díjat és rezsit kell fizetni, ez kb. 80-100 ezer forint kiadást 
jelentene havonta az Önkormányzat számára.  
Megkérdeztem, mi lenne, ha megvennénk a postahivatalt, 6 millió forintra értékelték fel az 
épületet, azt mondtuk a testülettel, hogy akkor inkább bérleti díjat fizetünk.  
Úgy gondolom, be kell vállalnunk ezt a rizikót annak ellenére, hogy nagyon sok aggályunk van, de 
a postával nem lehet úgy tárgyalni, ideadtak egy több mint 50 oldalas szerződést, nincs lehetőség 
a változtatásra. 
Csináltattam egy kis felmérést a postai dolgozóval, naponta 30-40 ember megy be a postára, ez 
egy komoly szám. Nincs még meg a testületi döntésünk, előtte küldünk egy tájékoztatót a 
lakosságnak, amelyben vélemény nyilvánítási lehetőséget adunk. 
 
Lascsik-Szabó Kinga: 
Olyan dolgokat is intéznek az emberek a postán, amit nem lehet a mobilpostánál elintézni, 
például a kincstárjegyeket, biztosításokat. Volt olyan nap a postán, amikor 100 db csekket adtak 
fel, ez azért magáért beszél. 
 
Havay Éva: 
A postahivatal és a mobilposta is meg fog szűnni? 
 
German József: 
Ha a postahivatal megszűnik, akkor a mobilpostát jelentősen lecsökkentik. Pontosan ezt írták le: 
„A települést felkereső mobilposta megszűnik legkésőbb a partnerség indulásakor, de ettől 
függetlenül is záros határidőn belül tervezett a megszüntetése”. Tehát világos, így is úgyis 
megszüntetik. 
Felvetettem a projektvezetőnek, hogy 30.000 forintot kérnek havonta bérleti díjként, ezt nem 
fizetnénk ki, hanem 1 millióért felújítanánk az épület külsejét, ez kb. 3 éves bérleti díj összegének 
felel meg. Nem zárkóztak el.  
Rövidesen meg kell hoznunk a döntést. Nem lesz népszavazás ebből, de a lakosságtól véleményt 
kérünk. Ha ezután úgy dönt a testület, hogy átvesszük, ez január-februári átvételt jelentene. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Valóban nagyon fontos, hogy csak a mobilposta, ami pár percre fog bejönni a faluba sokkal 
kevesebb szolgáltatást fog tudni nyújtani, mint amit most a mobilposta és a jelenlegi postahivatal 
nyújt együtt.  
A másik oldalt nézve, azért zárja be a posta a postahivatalokat, mert országszerte veszteségesek, 
sokkal nagyobb forgalmú helyeken is. Ez nem egy választás kérdése, mi még szerencsés 
helyzetben vagyunk, mert nagyon sok települést már belekényszerítettek ebbe. Ezért is 
foglalkozunk ezzel ennyit, mert tudjuk, hogy elkerülhetetlenül bekövetkezik. 
Ez a településnek is anyagi teherrel fog járni, finanszírozni kell, azt gondolom még többel, mint 
amit polgármester úr elmondott összegszerűen, de meg fogjuk tudni oldani. De ami még 
fontosabb, hogy a felelősséget is onnantól kezdve az Önkormányzatot viseli, én átolvastam a 
vastag szerződést, gyakorlatilag a teljes postai szolgáltatás felelősségét áttolja az 
Önkormányzatra. Ezeket fogjuk majd mérlegelni. 
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MÁV épület felújítása 
  
German József polgármester: 
Az elmúlt évben különösen téma volt a MÁV épület felújítása, aláírásgyűjtések mentek a faluban. 
Szeretném kijelenteni, hogy mi sose járultunk hozzá ahhoz, hogy a régi épületet lebontsák. Az 
aláírási időszakban csak egy elvi álláspontunk volt, hogy nézzük meg azt - mivel az áremelkedések 
miatt 25 millióról 45 millió lett a beruházás költsége, ami már nem fért bele a 30 milliós keretbe 
- mi lenne, ha egy újat építenének, egy kisebbet, mert az beleférne a költségvetésbe. Kértem, 
hogy lássuk azt, hogy miről lenne szó és ekkor ment az a fajta vélemény ki, hogy mi le akarjuk 
bontani az épületet. Számos levéllel tudjuk igazolni, hogy mi sose akartuk lebontani és nem is 
akartuk azt engedélyezni. 
Ez a lakossági levél tulajdonképpen még segített is, mert látták, hogy a falu mennyire ellenzi a 
lebontást. Ekkor sikerült eljutnom a projektmenedzsereken túl a fejlesztési igazgatóhoz - aki úgy 
volt, hogy e hét pénteken is jön Berkenyére és együtt ebédelünk, de le kellett mondania - akivel 
sikerült egy más módot kitalálni. A MÁV-nak az a rendszere, hogy csak a saját közbeszerzési 
partnereivel dolgoztat, külső vállalkozókat nem engedtek be. Ebben az esetben sikerült 
meggyőzőm arról, hogy tegyenek kivételt. Ígéretet kaptam arra, hogy utánajár. Majd nem sokkal 
ezután jött a jó hír, sikerült elérni, hogy mi is jelölhetünk kivitelezőt. Az általunk választott 
kivitelezők adtak ajánlatot, amellyel benne voltunk a 30 milliós költségkeretben.  
Most bár nagyon lassan, de a MÁV ott tart, hogy rövidesen kiírják a beszerzési pályázatot. Leírták, 
hogy a berkenyei beruházást a MÁV vezetői is támogatják. 
 
A polgármester ezután felolvasta a MÁV projektvezetője által írt tájékoztatást. 
 
„Berkenye vasútállomás megújításával kapcsolatban az előkészítés állása a következő. 
A kivitelezés tárgyában a közbeszerzési eljárás előkészítése folyik. A műszaki dokumentáció és 
beárazandó mennyiség-kimutatás rendelkezésre áll.  
A szerződéstervezet véleményezése folyamatban van. A becsült költség frissítése céljából kapott 
indikatív árajánlatok alapján a költségterven belüli vállalkozói díjra számítunk.  
A forrást biztosító Támogatási szerződés meghosszabbításáról továbbra is folynak az egyeztetések 
a Miniszterelnökséggel, de bízunk pozitív kimenetelében.  
A berkenyei beruházás megvalósítását vezetőink is támogatják.  
A beszerzési eljárás lefolytatását követően télen várható a szerződéskötés, amint a forrást biztosító 
Támogatási szerződés módosítás is aláírásra kerül.” 
 
German József polgármester: 
A lényeg, hogy úgy tűnik, végre megvan a pénz a beruházásra, én nagyon bízom benne, hogy 
megvalósul. Már az is nagy dolog volt, hogy megnyertük a pályázatot, ha netán ez sikerülne, 
fantasztikus lenne a falunak. Ha belegondolunk, hogy az egész Börzsöny vasút hogyan néz ki, 
milyen állomások vannak a környéken, kész csoda lenne, ha megcsinálnák a mi állomásunkat. 
 

Még egy dolgot szeretnék elmondani ehhez. Saját kezdeményezésem volt - azért is, hogy kicsit 
lobbizzak is a témában - kitaláltam azt, hogy felajánlom a MÁV-nak, hogy ebben a felújított 
épületben, amelyben lesz egy 21 m2-es terem, csinálnánk egy vasúti múzeumot, a Börzsöny 
vasútnak a múzeumát. Már beszéltem is vasúti szakemberekkel, a balassagyarmati 
igazgatósággal is, ők is tudnának adni tárgyi eszközöket, képeket, dokumentációkat. Személyesen 
is támogatnám anyagilag, már az iskolánál leszereltettem egy szép kis kerekeskutat és odahaza 
elkezdtük a felújítását. 
Próbálom ezt a két dolgot összekötni, hátha valakinek nem az épület lenne fontos, hanem a 
múzeum. 
A legfontosabb, hogy a vasúti vezetés támogatja a felújítást, a pénz még nem egészen biztos, de 
van esélyünk arra hogy meglehet és a régi épület kerülne felújításra. 
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Szlávik Zsolt: 
Mi lenne a felújított épületben? 
 
German József polgármester: 
Váróterem, mosdó, pelenkázó, raktárhelység és a 21 m2-es terem önálló bejárattal. 
 
 
3. Együttgondolkodás a falu jövőképéről 

 
German József polgármester: 
Jövő évben június 9-én választás lesz, a mi mandátumunk októberig 1-ig tart, így lesz egy átmeneti 
időszak. A falu lakóinak felelőssége, hogy olyan vezetést válasszanak, aki megfelelően tudja 
vezetni a falut. Jelen pillanatban egy valaki jelezte felém, hogy ő indulna polgármesternek, két 
éve lakik a faluban. Tisztelettel fogadtam a szándékát, elmondtam neki, hogy mivel jár a 
polgármesterség. 
Új testületi tagokat - vagy a régieket - kell választani. Én nagyon szeretném, ha olyan ember lenne 
a polgármester, aki ismeri a falut, ismeri az embereket, nagyjából tudja, hogy mire van szüksége 
az embereknek, jó képességű, nagy munkabírású és mindenekelőtt tisztességes. 
 
Havay Éva: 
Te semmiképpen nem szeretnél indulni? 
 
German József polgármester: 
Miután hazaköltöztem Berkenyére, elvállaltam a polgármesterséget, mert úgy gondoltam 
bizonyos okok miatt szükség van a változásra. Meg is kaptam Tőletek a bizalmat. Rendkívül nagy 
feladat a polgármesterség. Azt vállaltam, hogy egy ciklusra vállalom, most felmerült bennem, 
hogy esetleg, ha úgy adódik, ha nem találunk olyan jelöltet, akkor mérlegelem.  
Még nem döntöttem el, nyitottá tettem önmagam előtt is. Legjobban annak örülnék, ha olyan 
jelöltet találnánk, aki ezeknek a feltételeknek nagyjából eleget tud tenni, ráadásul még egyéb 
készségekre is szükség van, tárgyalókészség, kommunikációs készség.  
Kérek mindenkit, hogy segítsen, keressen ilyen jelöltet, ne csak a polgármesterre gondoljunk, 
hanem a testületi tagokra is. Ha olyan jelölt van, akiben látjuk ezen készségek nagy részét, azt 
maximálisan fogom segíteni és szívesen átadom a polgármesterséget. Ha netán olyan jelölt lesz, 
akit nem annyira szeretnék, akkor is megígérem, hogy tisztességesen átadom a dolgot. A kulturált 
átadás akkor is biztosítva lesz és minden információt meg fogok neki adni amire szüksége lesz és 
tőlem telik. Szeretem csinálni, talán érzitek is, hogy sok energiát teszek bele. Nagyon szeretem a 
falumat, ezért vállaltam el ezt a tisztséget. 
 
4. Lakossági kérdések, észrevételek 
 
Havay Éva: 
Málna-köz utca. Mondtad, hogy pályáztunk és nem nyertünk, egyáltalán lehetséges, hogy 
valamikor azt az utcát rendbe rakjuk? 
 
German József polgármester: 
Egyelőre nem látom az esélyt. Mérlegelnünk kell, ha a falu érdekeit nézzük akkor a kultúrház 
felújítása fontosabb. Korábban volt egy majdnem megnyert pályázatunk, nem csak felújításra, 
hanem bővítésre is, összesen 90 millió forint összegben, ám valami jóakarónk az utolsó 
pillanatban megakadályozta. Ebben az épületben minden felújításra szorul, még kulturált mosdó 
sincs, 62 éve nem nagyon nyúltak hozzá semmihez, kivétel a nyílászárók. 
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A Málna-köz út járható út. A mostani pályázati kiírásokban egyébként útfelújítás nem is szerepel, 
ennek az útnak az aszfaltozása kb. 30 millió forint lenne, erre nincs esély.  
 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, German József polgármester megköszönte a jelenlévők 
figyelmét és a falugyűlést bezárta. 

 
 

                 k.m.f 
 
 
 

      German József              Ciuleacné Drajkó Adrienn 
                  polgármester                jegyző 

 
 
 
 


